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З А П И С Н И К 
са 31. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине  

Босне и Херцеговине, одржане 16.септембра 2002.године 
 

 
 
 Тридесетпрва сједница почела је с радом у 11,20 часова. Присуствовало је 39 
посланика. Одсуствовали су Боро Бјелобрк, Адем Борић и Мирко Бањац. 
 Поред посланика сједници су присуствовали Бериз Белкић, предсједавајући и Јозо 
Крижановић, члан Предсједништва Босне и Херцеговине, Драган Микеревић, 
предсједавајући Савјета министара, Азра Хаџиахметовић, министар, Гордана Ковић, 
Кадрија Харачић – Шабић и Расим Кадић – замјеници министара. 
 Из међународних организација сједницу су пратили Емил Watuins, Нермина 
Кожљак и Паул Лабун – НДИ; Маја Рибар – ОХР; Дауглас Јонис и Мирсад Жига – 
Америчка амбасада. 
 
 Предсједавајући Мариофил Љубић укратко је упознао посланике о одређеним 
измјенама у приједлогу дневног реда који су посланици добили приликом сазива 
сједнице. 
 У расправи о предложеном дневном реду Жељко Билбија је предложио да се 
одгоди расправа о Извјештају Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 
Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о ваздухопловству, с обзиром да 
Колегиј није постигао сагласност, а постоји могућност да се у даљим консултацијама 
нађе компромис. 
 Овај приједлог посланика Билбије је усвојен са 32 гласа ЗА. Потом је Дом 
једногласно (у моменту гласања присутно 35 посланика) за 31.сједницу усвојио сљедећи 
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д: 
 

1. Записник са 27., 29. и 30. сједнице Представничког дома, 
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2. Именовање чланова у Заједничку комисију оба дома ради постизања 
споразума о јединственом тексту: 

a) Закона о ветеринарству у Босни и Херцеговини и 
b) Закона о одликовањима, 

3. Посланичка питања и одговори, 
4. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 

Приједлогу закона о ваздухопловству  БиХ, 
5. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 

амандману I посланика Жељка Билбије и амандману Емине Заћирагић на 
Приједлог закона о једнакости полова у Босни и Херцеговини, 

6. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о захтјеву 
за разматрање Приједлога закона о регистрацији правних лица основаних од 
институција власти Босне и Херцеговине по хитном поступку (члан 105. 
Пословника - предлагач посланик Мариофил Љубић), 

7. Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 
Закона о управи, 

8. Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 
Закона о концесијама Босне и Херцеговине, 

9. Приједлог закона о Агенцији за рад и запошљавање Босне и Херцеговине 
(друго читање), 

10. Приједлог закона о употреби и заштити назива Босне и Херцеговине (друго 
читање), 

11. Приједлог закона о измјени Закона о индустријском власништву у Босни и 
Херцеговини (друго читање), 

12. Приједлог закона о кретању и боравку странаца и азилу (прво читање), 
13. Приједлог закона о међудржавним и међуентитетским комуникацијама (прво 

читање) - предлагачи посланици Абдурахман Малкић, Мухамед Беговић и 
Сеад Бутуровић, 

14. Приједлог закона о уговорима о превозу у друмском транспорту (прво читање) 
– предлагачи посланици Абдурахман Малкић, Мухамед Беговић и Сеад 
Бутуровић, 

15. Приједлог закона о државним путевима (прво читање) – предлагачи 
посланици Абдурахман Малкић, Мухамед Беговић и Сеад Бутуровић, 

16. Приједлог закона о основама сигурности саобраћаја на путевима (прво 
читање) – предлагачи посланици Абдурахман Малкић, Мухамед Беговић и 
Сеад Бутуровић, 

17. Приједлог закона о унутрашњој и поморској пловидби (прво читање) – 
предлагачи посланици Абдурахман Малкић, Мухамед Беговић и Сеад 
Бутуровић, 

18. Приједлог закона о пошти (прво читање) – предлагачи посланици Абдурахман 
Малкић, Мухамед Беговић и Сеад Бутуровић, 

19. Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о 
посјетама једном броју општина, 

20. Извјештај о раду Комисије за разматрање статуса лица натурализованих у 
периоду 6.4.1992. године до ступања на снагу Устава Босне и Херцеговине, 
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21. Извјештај Комисије за финансије и буџет поводом питања специјалне ревизије 
за Пројекат ЦИПС-а, 

22. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о развојном кредиту “Пројекат управљања путевима и 

сигурност” између Босне и Херцеговине и Свјетске банке – 
Међународне асоцијације за развој (ИДА), 

b) Конвенције о биолошкој разноликости, Рио Де Женеиро, 5. јуна 1992. 
године,  

c) Конвенција УН о сузбијању дезертификације у земљама погођеним 
јаким сушама и/или дезертификацијом, посебно у Африци, Париз, 14. 
октобар 1994.  

 
 
Ад. – 1: Записник са 27., 29. и 30. сједнице Представничког дома 
 
 У вези с записником са 27. сједнице предсједавајући је образложио разлоге зашто 
није одржан наставак сједнице, сходно приједлогу посланика Марко Амиџића који је на 
крају сједнице рекао да 27. сједница није завршена већ је прекинута, будући да није 
завршена тачка дневног реда “Избор Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Савјету Европе”. У име Колегија предложио је да Дом усвоји записник у тексту који су 
посланици добили. 
 
 Марко Амиџић је затражио да Колегиј појасни свој приједлог. Поред осталог, 
рекао је да је по Пословнику требало одржати наставак сједнице. 
 Пошто више није било дискусије, предсједавајући је на гласање дао сваки 
записник понаособ. 
 Са 25 гласова ЗА, 8 против и 9 суздржаних, (из Федерације БиХ ЗА 15, из РС 11) 
Дом је усвојио записник са 27. сједнице. 
 Записници са 29. и 30. сједнице усвојени су једногласно. 
 
Ад. – 2:  Именовање чланова у Заједничку комисију оба дома ради постизања  

споразума о: 
a) Закона о ветеринарству у Босни и Херцеговини и 
b) Закона о одликовањима 

 
 Приједлоге за именовање чланова у Заједничке комисије, у име клубова, изнијели 
су Жељко Билбија, Емина Заћирагић, Мирко Грабовац, Осман Брка и Момир Тошић. У 
дискусији су учествовали Мариофил Љубић, Сеад Авдић и Мирко Грабовац. Послије 
дискусије Осман Брка одустао је од приједлога да се у Комисију за Закон о 
ветеринарству именује Салих Куленовић. Потом су у заједничке комисије оба дома, ради 
споразума о јединственом тексту закона, именовани: 

- за Закон о ветеринарству у Босни и Херцеговини – Бранислав Лолић, Мустафа 
Цуплов и Марко Амиџић, 

- за Закон о одликовањима БиХ – Зденко Вукић, Амор Машовић и Мирко 
Мијатовић. 

 

 3



Ад. – 3: Посланичка питања и одговори 
 
 Одговоре о посланичким питањима коментарисали су Салих Куленовић, Осман 
Брка, Мухамед Беговић, Сеад Бутуровић и Фрањо Мајданџић. 
 Незадовољство због тога што још увијек нису добили одговоре на раније 
постављена питања изразили су Мухамед Беговић, Бахрија Османовић и Милош 
Јовановић. 
 Нова посланичка питања поставили су посланици како слиједи: 
 
Абдурахман Малкић: 
 1. Зашто Колегиј Дома до сада није уврстио у дневни ред Извјештај о раду 
Изборне комисије Босне и Херцеговине? Предложио је да се то уврсти као тачка дневног 
реда за наредну сједницу. 
 2. Ко је средствима информисања слао обавјештење о данашњој сједници Дома и 
на који начин? (питање упутио Колегију или Секретаријату Дома). 
 
 
Зденко Вукић: 
 У вези с уплатом 632 милиона КМ на име радног стажа радника, Владе 
Федерације БиХ упутио питања: 
 1.  На које твртке је уплаћен тај износ? 
 2.  Који су износи у питању и каква је национална структура радника? 
 3.  Који су разлози, односно мотиви незаконите смјене Управног одбора и 
пословодства  Мировинског фонда ФБиХ, односно преузимање улоге Управног одбора 
од стране  Владе ФБиХ? 
 Савјету министара поставио питање: Шта ће учинити на осигурању наступа 
Шаховске репрезентације на Олимпијади која ће се одржати у Словенији? 
 
Сенад Шаргановић: 
 У којој фази се налази обнова Унске пруге и када ће бити завршена комплетна 
обнова исте? 
 
Милош Јовановић: 
 Зашто породица Петрович Спасе још не може да врати стан у Бановићима? 
 
Ибрахим Ђедовић: 
 Да ли је и којим актом регулисана употреба службених возила за вријеме 
предизборне кампање? Питање упутио колегијима Представничког дома и Дома народа, 
колегијима ентитетских домова и предсједавајућем Савјета министара. 
 
Желко Билбија: 
 Да ли је са СРЈ потписан споразум о превозу робе и путника? 
 
Миро Грабовац: 
 Колегију упутио захтјев да на овој сједници да аутентично тумачење члана 8.1. 
Изборног закона. 
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 Поводом захтјева дискутовали су Миро Грабовац и Мирко Бањац. У вези с овим 
захтјевом договорено је да се захтјев упути у писаној форми и редовну процедуру, на 
шта ће се у писаној форми и одговорити. 
 
Ад.  – 4: Извјештај Комисије Колегија о настојану за постизање сагласности о амандману 

I посланика Жељка Билбије и амандману Емине Заћирагић на Приједлог закона 
о једнакости полова у Босни и Херцеговини 

 
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај Комисије Колегија и да Колегиј није 
постигао сагласност о амандману I Жељка Билбије, као ни о амандману Емине 
Зећирагић. Потом је дао на гласање амандмане у другом кругу. 
 ЗА амандман I Жељка Билбије од 35 присутних гласало је 15, против 16, 3 
посланика су се суздржала. Према томе, амандман није усвојен. 
 Такођер није усвојен ни амандман Емине Заћирагић. Од 35 присутних, ЗА је 
гласало 16, против 13, суздржало се 4 посланика. Гласајући по ентитетима, из Републике 
Српске против је гласало 10 посланика. Према томе, амандман није усвојен. 
 Пошто се гласало о амандманима, Дом се изјаснио и о Приједлогу закона о 
равноправности и једнакости полова у Босни и Херцеговини. 
 Од присутних 36, ЗА су гласала 24 посланика, а 11 се суздржало. По ентитетима, 
из Федерације БиХ ЗА су гласала 22, из Републике Српске 3 посланика. Према томе, 
Приједлог закона није добио ентитетску већину због чега ће се провести поступак 
усаглашавања у Комисији Колегија. 
 
Ад.  – 5: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о захтјеву за 

разматрање Приједлога закона о регистрацији правних лица основаних од 
институција власти Босне и Херцеговине по хитном поступку (члан 105. 
Пословника – предлагач посланик  Мариофил Љубић) 

 
 У Комисији Колегија није постигнута сагласност о захтјеву, те је проведен други 
круг гласања. 
 Од 36 присутних ЗА је гласало 26 против 10 посланика. По ентитетима, из 
Републике Српске против је гласало 10 посланика. Према томе, захтјев да се Приједлог 
закона о регистрацији правних лица основаних од институција власти БиХ разматра по 
члану 105. није усвојен, те ће се предложени закон разматрати у редовној процедури. 
 
Ад. – 6: Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 

Закона о управи 
 
 Заједничка комисија је постигла сагласност о једниственом тексту Закона о 
управи. Извјештај заједничке комисије усвојено је једногласно. 
 
Ад. -7:Извјештај Заједничке комисије о постизању о јединственом тексту Закона о  

концесијама Босне и Херцеговине 
 
 Заједничка комисија је такођер постигла сагласност о јединственом тексту Закона 
о концесијама Босне и Херцеговине. Дом је усвојио Извјештај Заједничке комисије. Од 
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35 присутних, 25 посланика је гласало ЗА, 2 против – из Федерације БиХ ЗА је гласало 
14, из Републике Српске 6 посланика. 
 
Ад. – 8: Приједлог закона о Агенцији за рад и запошљавање БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући Љубић подсјетио је посланике да је Сеад Авдић поднио 
амандмане позивом на члан 94. тачка 3-а. 
 Амандман је образложио Сеад Авдић, којом приликом је обавијестио Дом да 
одустаје од амандмана I и II, а да амандман III постаје амандман I и тако редом. Послије 
излагања Сеада Авдића Дом се изјаснио о преосталим амандманима. 
 Сви преостали амандмани Сеада Авдића на Приједлог закона о Агенцији за рад и 
запошљавање БиХ (од I до VI) добили су већину присутних, али не и ентитетску већину, 
па ће се о њима провести поступак усаглашавања у Комисији Колегија. 
 
Ад. – 9:Приједлог закона о употреби и заштити назива Босне и Херцеговине (друго 

читање) 
 
 О Приједлогу закона у другом читању није било дискусије нити је било 
амандмана. Са 33 гласа ЗА, 1 против и 1 суздржаним, Дом је усвојио овај закон. 
 
 
Ад. – 10: Приједлог закона о измјени Закона о индустријском власништву  у БиХ (друго 
читање) 
 
 Дом је такођер без дискусије у другом читању усвојио Закон о измјенама Закона о 
индустријском власништву у Босни и Херцеговини. 
 
Ад.– 11: Приједлог закона о кретању у боравку странаца и азилу (члан 104.Пословиника) 

– прво читање 
 
 У вези с Приједлогом закона дискутовали су кратко Мустафа Цуплов и Осман 
Брка. Потом се Дом изјаснио о Приједлогу закона у првом читању.  
 Од 36 присутних ЗА су гласала 24 посланика, 8 је гласало против 2 су се 
суздржала. По ентитетима, из Федерације БиХ ЗА су гласала 22, из Републике Српске 3 
посланика. Према томе, предложени закон није добио ентитетску већину и иде у 
поступак усаглашавања. 
 
Ад. – 12 -17: 
 
 О приједлозима закона под овим тачкама дневног реда у првом читању није било 
дискусије, па се Дом о истим изјаснио. Резултати гласања су сљедећи: 
 

- Приједлог закона о међудржавним и међуентитетским комуникацијама – ЗА 
гласала 22, против 10. По ентитетима, из Федерације БиХ ЗА 22, из РС 3; 

- Приједлог закона о уговорима о превозу у друмском транспорту – ЗА 25, 
против 10. По ентитетима, из Федерације ЗА 20, из РС 3; 
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- Приједлог закона о државним путевима – ЗА 26, против 10 – из Федерације ЗА 
22, из РС 3; 

- Приједлог  закона о основима сигурности саобраћаја на путевима – ЗА 26, 
против 10 – из РС ЗА 3, из Федерације 22; 

- Приједлог закона о унутрашњој и поморској пловидби – ЗА 25, против 9 – по 
ентитетима из Федерације ЗА 20, из РС 3; 

- Приједлог закона о пошти – ЗА гласала 24, против 9 – по ентитетима из РС ЗА 
3, из ФБиХ 21. 

 
Ад. – 18: Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјетама 

једном броју општина 
 
 Извјештај Комисије с приједлогом закључака образложио је предсједавајући 
Комисије Осман Брка. 
 У дискусији су учествовали Милош Јовановић, Фрањо Мајданџић Виолета 
Камберовић, Осман Брка, Марко Амиџић, Мустафа Цуплов, Бахрија Османовић и Душан 
Стокић. 
 Послије дискусије Дом се изјаснио о Извјештају с приједлогом закључака. 
  
 Од 32 присутна ЗА су гласала 24 посланика, 2 су гласала против, 6 се суздржало. 
Гласајући по ентитетима, из Федерације ЗА је гласало 20, а из Републике Српске 3 
посланика. Према томе, Извјештај Комисије није добило ентитетску већину, ради чега ће 
се провести поступак усаглашавања у Комисији Колегија. 
 
Ад. – 19: Извјештај о раду Комисије за разматрање статуса лица натурализованих у 

периоду 6.4.1992. године до ступања на снагу Устава Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући Клуба ПДП-СНСД-СПРС-СНС Жељко Билбија предложио је да 
се ова тачка дневног реда скине са ове сједнице из разлога што сједници не присуствује 
нико испред подносиоца Извјештаја због чега нема ко да одговори на евентуално 
постављена питања у расправи. Билбија је затражио и паузу од пола сата 
 Приједлог Жељке Билбије је прихваћен па је ова тачка скинута са дневног реда. 
Услиједила је пауза на захтјев Жељка Билбије. 
 Послије паузе предсједавајући Љубић обавијестио је Дом да су у току паузе 
извршене консултације у вези са већ скинутом тачком – Извјештај Комисије Колегија о 
настојању за постизање сагласности о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона 
о ваздухопловству. Изнио је став и ужег и проширеног колегија да се на крају сједнице 
ова тачка уврсти поново у дневни ред јер постоји потреба за доношењем овог закона. 
 
Ад. - 20: Извјештај Комисије за финансије и буџет поводом питања специјалне ревизије 

за Пројекат ЦИПС-а. 
 
 Извјештај Комисије образложила је Емина Заћирагић, предсједавајући Комисије 
за финансије и буџет. 
 У дискусији су учествовали Мирко Мијатовић Марко Амиџић. Потом је Дом 
прихватио Извјештај Комисије с мишљењем да Дом затражи од Канцеларије за ревизију 
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да изврши специјалну ревизију пројекта ЦИПС-а. Од 36 присутних ЗА Извјештај је 
гласало 31 посланик, док су се 3 посланика суздржала. 
 
Ад. – 21: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојном кредиту “Пројекат управљања путевима и 
сигурност” између Босне и Херцеговине и Свјетске банке – Међународне 
асоцијације за развој (ИДА), 

b) Конвенције о биолошкој разноликости, Рио Де Женеиро, 5. јуна 1992. 
године,  

c) Конвенције УН о сузбијању дезертификације у земљама погођеним јаким 
сушама и/или дезертификацијом, посебно у Африци, Париз, 14. октобар 
1994.  

 
 У вези с овом тачком није било дискусије. Дом је једногласно дао сагласност за 
ратификацију аката наведених под подтачкама а), б) и ц). 

 
Ад. – 22:  Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности Приједлогу 

закона о ваздухопловству у БиХ 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на Извјештај Комисије Колегија и да није 
постигнута сагласност. Потом је дао на гласање у другом кругу Приједлог закона о 
измјенама и допунама Закона о ваздухопловству. 
 Од 35 присутних ЗА је гласало 25, а суздржало се 10 посланика. Гласајући по 
ентитетима, ни из Федерације ни из РС нико није гласао против. Према томе, 
Представнички дом је усвојио Закон о измјенама и допунама Закона о ваздухопловству 
БиХ. 
 
 Сједница је с радом завршила у 16,00 часова. 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 31. сједнице Представничког дома. 
 
 
 
        С Е К Р Е Т А Р                                                                  ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                             ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                                  Мариофил Љубић 
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